
PROTOKÓŁ

z zebrania wiejskiego sołectwa Zgorzała

w dniu 27 września 2022 r.

W dniu 27 września 2022 roku odbyło się zebranie wiejskie zwołane przez
Sołtysa sołectwa Zgorzała. Zebranie odbyło się w świetlicy sołeckiej przy ul.
Cyraneczki 8. W zebraniu udział wzięli:

1. Konrad Tkaczyk – Sołtys sołectwa Zgorzała
2. Przemysław Abram – Przewodniczący Rady Sołeckiej
3. Patryk Chojnacki – Zastępca Przewodniczącego Rady Sołeckiej
4. Maciej Błaszczuk – członek Rady Sołeckiej
5. Marta Jabłońska-Cieśla – członkini Rady Sołeckiej
6. Anna Jackowicz – członkini Rady Sołeckiej
7. Andrzej Parafian - członek Rady Sołeckiej
8. Marcin Szost – członek Rady Sołeckiej
9. Mirosław Wilusz - zastępca Wójta Gminy Lesznowola
10.Marta Maciejak – Przewodnicząca Komisji Gospodarczej
11.mieszkańcy Zgorzały

Zebranie otworzył Sołtys Konrad Tkaczyk. Powitał zebranych i przedstawił plan
spotkania.

Następnie Sołtys Konrad Tkaczyk odtworzył nagranie od Radnego Grzegorza
Gonsowskiego, który z przyczyn zdrowotnych nie mógł uczestniczyć w spotkaniu.
Grzegorz Gonsowski w swoim wystąpieniu wyraził nadzieję, że przy wsparciu
władz Gminy inwestycje drogowe oraz edukacyjne, z którymi mierzą się
mieszkańcy Zgorzały zostaną niebawem rozwiązane. Grzegorz Gonsowski wyraził
swoją aprobatę dla działań inicjowanych przez Radę Sołecką.

Następnie Sołtys Konrad Tkaczyk przeszedł do omawiania poszczególnych
punktów zebrania:

1. Sołtys Konrad Tkaczyk stwierdził prawomocność zebrania.



2. Wybór protokolanta.

Sołtys Konrad Tkaczyk zarządził wybór protokolanta. Swoją kandydaturę zgłosił
Andrzej Parafian, który został jednogłośnie przyjęty przez zebranie wiejskie.

3. Zatwierdzenie porządku zebrania.

Zebranie wiejskie jednogłośnie zatwierdziło porządek obrad.

4. Wnioski do budżetu 2022 – podsumowanie.

Przemysław Abram przedstawił status realizacji wniosków zgłoszonych do
budżetu Gminy Lesznowola na rok 2022:

● w zakresie infrastruktury drogowej do budżetu zgłoszono: budowę ul.
Wilgi, budowę ul. Jaskółki i Gogolińskiej, przebudowę Kieleckiej – żadnej z
tych inwestycji nie udało się zrealizować;

● w zakresie kultury/edukacji/rekreacji: gminie udało się zrealizować
przejęcie od dewelopera skwerku przy ul. Przepiórki (lecz skwer ten nie
jest jeszcze zagospodarowany) oraz doposażenie placu zabaw przy ul.
Cyraneczki i Jaskółki, nie zrealizowano zakupu działki na cele edukacyjne;

● w zakresie komunikacji publicznej: zmiana trasy autobusu L4 lub autobus
wahadłowy, przygotowanie ulic do ruchu autobusów – żadnej z tych
inicjatyw nie zrealizowano;

● inne: odwodnienie obszaru Nowej Zgorzały, chodnik do PKP Nowa Iwiczna
i wejście na peron – żadnej z tych inwestycji nie zrealizowano.

5. Podsumowanie działań Sołtysa i Rady Sołeckiej za ostatni rok

Konrad Tkaczyk przedstawił działania Sołtysa i Rady Sołeckiej zainicjowane w
trakcie ostatniego roku. Sołtys wskazał, że obecnie otwartych jest 45
prowadzonych projektów dotyczących rozwoju infrastruktury drogowej,
komunikacyjnej i społecznej dla mieszkańców Zgorzały.

Konrad Tkaczyk wskazał, że Sołtys i Rada Sołecka zainicjowali 136 wniosków i
dokumentów, które zostały wysłane do Gminy, powiatu, wojewody, GDDKiA, PKP
PLK, m. st. Warszawy).

Wskazał, że łącznie zebrano 3389zł z odpisu od zebranych przez Sołtysa
podatków (PIT), które Sołtys dobrowolnie przekazuje na działalność sołecką. W



ostatnim roku zrealizowano 3 imprezy integracyjne dla mieszkańców. Zostały
powołane dwie organizację służące ogółowi mieszkańców Zgorzały tj. Koło
Gospodyń Wiejskich oraz Stowarzyszenie „Nasza Zgorzała”.

6. Podsumowanie działań KGW Zagorzali i Stowarzyszenia Nasza Zgorzała

Karolina Kucharska zaprezentowała podsumowanie działań koła Gospodyń
wiejskich Zagorzali. Obecnie Koło liczy 48 członków. Pierwszą zorganizowaną
przez KGW imprezą była WOŚP. W kolejnym kroku KGW zorganizowało
warsztaty. Następnie piknik rodzinny w czerwcu i sierpniu został zorganizowany
przez KGW. KGW wygrało również konkurs Mazowsze dla Organizacji
Pozarządowych, a wygrane pieniądze w kwocie 7 000 zostaną przeznaczone na
zakup konkretnych sprzętów, które będą wykorzystywane przez wszystkich
członków.

Marcin Szost omówił kwestię Stowarzyszenia Nasza Zgorzała. Stowarzyszenie
wybrało Zarząd w osobach Marcin Szost, Katarzyna Rasała Grzegorz Szafranek.
Przedstawiono cele stowarzyszenia, które zorientowane są w 4 obszarach
Integracja wspólnoty, Ekologia, Infrastruktura, Społeczeństwo obywatelskie.
Przedstawił możliwości stowarzyszenia, którymi są samorządność, osobowość
prawna, możliwość zbierania finansów, możliwość stania się Organizacją Pożytku
Publicznego. Może być stroną w różnych sporach.

7. Zgorzała 2023 – wyzwania

Konrad Tkaczyk przedstawił wyzwania na rok 2023 zorientowane w 3 obszarach:
infrastruktura, dostęp do komunikacji, edukacja kultura.

Przedstawił, że Zgorzała jest prawdopodobnie jedyną miejscowością, w której
aby przejechać z jednej części miejscowości do drugiej należy jechać dwoma
drogami powiatowymi, przez inne miejscowości. Dlatego też kluczową inwestycją
jest budowa ul. Wilgi, która pozwoli scalić sołectwo. Ważnymi kwestiami są
również: budowa ul. Gogolińskiej i Jaskółki, remont ul. Kieleckiej, wymiana
nawierzchni ulicy Kukułki.

W obszarze dostępu do komunikacji niezbędne jest skierowanie trasy L4 lub
powołanie autobusu wahadłowego, dojście do peronów PKP – z uwagi na
naGminne skracanie drogi i przechodzenie przez tory przez mieszkańców.



Niezbędne jest również przygotowanie odpowiednich przystanków dla
autobusów szkolnych.

W obszarze edukacji i kultury najważniejszą kwestią jest zabezpieczenie gruntu
pod budowę szkoły. Przemysław Abram wskazał, że niezbędna jest zmiana tras
autobusów szkolnych, z uwagi na fakt, że dzieci ze Zgorzały jeżdżą do Zamienia
przez Warszawę (łącznie 9km). Zadał pytanie, czy zebrani byliby zainteresowani
zmianą trasy.

Następnie rozpoczęto dyskusję czy wybudowanie ul. Wilgi nie spowoduje
likwidacji autobusów szkolnych. Anna Jackowicz wskazała, że obecnie autobus o
7:20 rano dla dzieci jest przepełniony. Autobusy nie zabierają dzieci z uwagi na
fakt, że dzieci jest bardzo dużo.

Konrad Tkaczyk wraz z Przemysławem Abramem szczegółowo przedstawili
kwestię problemów infrastrukturalnych. Wskazano, że w Magdalence na 57
mieszkańców przypada 1 km drogi. Z kolei w Zgorzale i Nowej Woli 1 km drogi
przypada na 688 osób. Średnia w Gminie wynosi 187 osób na 1 km drogi.
Konsekwencje braku rozwoju infrastruktury w Zgorzale i Nowej woli to korki i
zatory, zniszczone nadmiernym ruchem obecne ulice, brak miejsc do
parkowania, brak możliwości wytyczania objazdów na czas prac remontowych,
niezabezpieczone chodniki lub ich brak. W kontekście konsekwencji społecznych
wskazano utratę czasu, konieczność dowożenia/przywożenia dzieci, poczucie
brudu, emisja spalin.

Wskazano, że Gmina planuje budowę ul. Sadowej oraz zbudowała ul. Wąską,
natomiast w obszarze Zgorzały nie pojawiają się żadne nowe inwestycje
infrastrukturalne. Zapytano o to Wójta Wilusza.

Wójt Wilusz wskazał, że absolutnym priorytetem Gminy jest ul. Wilgi. Gmina
wykonała projekt za około 100 tys. zł. Wskazał, że ul. Sadowa była zgłaszana jako
priorytet przez mieszkańców Nowej Iwicznej. Ul. Wąska została przez Gminę
zgłoszona, z uwagi na fakt, że tylko ona w tamtym czasie miała niezbędne
pozwolenia (ZRID) i tylko ona mogła być zgłoszona jako droga do 5 mln zł.

Konrad Tkaczyk odczytał fragment biuletynu Gminy Lesznowola w kontekście
Trasy S7. Głos zabrała Mieszkanka, która wskazała, że obecnie mieszkanie przy
trasie S7 jest bardzo uciążliwe. Brak ekranów uniemożliwia normalne
funkcjonowanie. Wskazała prośbę do Gminy o wykonanie nowych pomiarów



natężenia ruchu. Wójt Wilusz wskazał, że S7 została wybudowana zgodnie z
przepisami i decyzją środowiskową. RDOŚ wskazał, że rok po uruchomieniu całej
trasy zostanie przeprowadzone ponowne badanie akustyki. Mieszkanka
wskazała, aby Gmina wykonała niezależne badania hałasu. Rada Sołecka dołoży
starań, aby Gmina wykonała niezbędne badania. Kolejna mieszkanka wskazała,
że pomimo zapewnień i wielu spotkań z GDDKiA ekrany nie zostały wykonane.

W obszarze hałasu generowanego przez samoloty Przemysław Abram, wskazał,
że Rada Sołecka wystosowała pisma w tym temacie (m.in. do marszałka
Województwa), niemniej jednak Rada nie jest stroną w tej sprawie. Wójt Kania
wystosował niezależnie pisma w tej sprawie. Wójt Wilusz wskazał, że Lotnisko
przedstawiło, że tereny Mysiadła, i części Zgorzały standardy dot. hałasu nie
obowiązują. Mieszkanka wskazała, że tereny starej Zgorzały nie są objęte strefą
ograniczonego hałasu.

W obszarze demografii Zgorzały Konrad Tkaczyk przedstawił zmieniającą się
liczbę dzieci, wskazującą na ogromne zapotrzebowanie na nową szkołę.
Przemysław Abram wskazał, że budowa szkoły w Zgorzale jest niezbędna.
Wskazał, że o budowę szkoły w Zgorzale wnioskowano już bezskutecznie w
latach 2004-06. Obecnie problem coraz bardziej się nasila, ponieważ dzieci w
Zgorzale przybywa z roku na rok. Wójt Wilusz wskazał, że Gmina planuje
wykonać projekt zmiany obiektu szkolnego na Gminne przedszkole w Mysiadle.
Radna Gminy i Przewodnicząca Komisji Gospodarczej Marta Maciejak wskazała,
że planowane jest: dokończenie szkoły w Mysiadle oraz budowa szkół w
Lesznowoli i Stefanowie. Podkreśliła, że Stefanowo jest dynamicznie
rozwijającym się rejonem zaś szkoła w Mrokowie jest przepełniona, na co
Przemysław Abram zwrócił uwagę, że szkoły w Zgorzale nie ma wcale. Wójt
Wilusz zasugerował, aby Sołtys wskazał w urzędzie Gminy działkę na cele
edukacyjne w Zgorzale i przedłożył Radzie Gminy, na co Sołtys Konrad Tkaczyk
odpowiedział, że takie kroki zostały już podjęte. Radna Marta Maciejak wyjaśniła,
że podejmowane są wysiłki aby zakończyć budowę szkoły w Mysiadle,
planowane są ponadto tereny w Lesznowoli i Stefanowie, co zostało
zaakceptowane przez Radę Gminy. Przemysław Abram zapytał, czy Rada Gminy
w jakikolwiek sposób bierze pod uwagę opinie mieszkańców i dostępne dane
demograficzne. Patryk Chojnacki zapytał, czy nie rolą Rady Gminy jest analiza
danych demograficznych i podejmowanie na ich podstawie decyzji w zakresie
rozwoju. Wójt Wilusz zwrócił uwagę, że Gmina realizuje trzy trwające od lat



projekty oświatowe pomimo spadających od roku 2019 przychodów, zaś na
dzień dzisiejszy nie ma wiedzy o możliwości nabycia gruntu w Zgorzale.
Przemysław Abram poinformował wójta Wilusza, że przedstawiciele sołectwa
prowadzą zaawansowane rozmowy z wójt Batycką-Wąsik.

8. Pytania do przedstawicieli Gminy

Mieszkaniec zadał pytanie Panu wójtowi, dlaczego nie zabezpieczono miejsca
pod szkołę 15-20 lat temu, gdy uchwalając plan miejscowy przewidziano, że
powstanie tu dużo osiedli. Wskazał również, że po wybudowaniu ul. Wilgi szybko
się zakorkuje ponieważ jedna droga nie zrealizuje tak dużych potrzeb
komunikacyjnych z nowych osiedli.

Wójt Wilusz przedstawił sprawy bieżące w zakresie inwestycji:

● Rondo w Zgorzale – było inwestycją dwuletnią, wskutek czego przetarg
wygrała mała firma. Dla porównania – kanalizację deszczową w ul.
Granicznej wykonano w 6 tygodniu ale pozwalały na to zabezpieczone w
budżecie środki finansowe oraz specyfikacja zamówienia.

● Budowa ul. Jaskółki i Gogolińskiej – została wydana decyzja ZRID, jednak
nie jest ona jeszcze ostateczna.

● W trakcie realizacji jest projekt ul. Jastrzębia i zakończy się on do końca br.
● Budowa ul. Wilgi – została wydana decyzja ZRID, jednak nie jest ona

ostateczna z uwagi na złożone odwołanie. Wobec braku ostateczności nie
ma możliwości złożenia wniosku o dofinansowanie realizacji tej inwestycji.
Odwołanie zostało złożone przez mieszkańca, którego fragment działki
zostaje przejęty przez Gminę na mocy ZRID.

● Zakończono modernizację sal dydaktycznych w budynku przy ul.
Cyraneczki 8.

● Wykonano projekty ulic: Nagietków, Hiacyntów i Mieczyków, dzięki czemu
w ciągu kilku miesięcy pojawią się kolejne pozwolenia na budowę, które
umożliwią ubieganie się o dofinansowanie. W trakcie projektowania jest
ul. Przepiórki od ul. Magnolii do skrzyżowania ul. Storczyków.

Sołtys Konrad Tkaczyk zapytał dlaczego do tej pory nie wykonano projektu ul.
Kormoranów. Wójt Wilusz odpowiedział, że powodem jest brak rekomendacji
przez Radę Gminy i zasugerował podniesienie tej kwestii na najbliższej sesji Rady
Gminy. Wyjaśnił również, że przy planowaniu budżetu Gmina musi uwzględnić



wnioski z 22 sołectw w zestawieniu z informacją z ministerstwa odnośnie
przyznanych środków finansowych.

Przemysław Abram zapytał, dlaczego pomimo corocznego zgłaszania wniosków
ze Zgorzały, do tej pory nie uwzględniono żadnego z nich. Wójt Wilusz
odpowiedział, że w ostatnich sytuacjach sytuacja finansowa Gminy znacząco się
pogorszyła.

Sołtys zapytał dlaczego Gmina buduje ul. Jastrzębią. Wójt Wyjaśnił, że celem
Gminy było połączenie tzw. „Nowej Zgorzały” z przedszkolem gminnym przy ul.
Cyraneczki poprzez ul. Wilgi. Konrad Tkaczyk przytoczył zapisy MPZP wskazując,
że ul. Gołębia byłaby drogą niższej kategorii (KDD) niż ul. Jastrzębia (KDL).
Wskazał też, że w MPZP działki przy ul. Jastrzębiej dopuszczają budowę
magazynową. Wójt wyraził zdziwienie o takim przeznaczeniu działek. Wójt Wilusz
dalej wskazał, że to mieszkańcy życzyli sobie połączenia Zgorzały przy ulicy
Kukułki ze świetlicą. Zapytał w czym jest problem, że budowana jest ul. Jastrzębia
oraz przedstawił argumenty, że ul. Jastrzębia wymaga mniejszych nakładów
finansowych i mniejszych wywłaszczeń, co znacząco ułatwia proces inwestycyjny.
Zaprosił Sołtysa, aby przedstawił swoje wnioski Radzie Gminy, która ustala
priorytety.

Przemysław Abram wskazał, że zebranie wiejskie jest jedynym ciałem
uchwałodawczym, które corocznie uchwala wnioski budżetowe do budżetu
Gminy. Wskazał, że kilkukrotnie we wnioskach padała nazwa ul. Kormoranów
oraz ul. Wilgi, nigdy zaś mieszkańcy nie wnioskowali o ul. Jastrzębią, co powinno
być dla gminy wiążącą decyzją.

Następnie Wójt Wilusz przystąpił do referowania kolejnych punktów swojego
wystąpienia:

● Wykonanie zawrotki dla autobusów szkolnych zatrzymujących się przy
zbiegu ul. Kormoranów i Kukułki - po konsultacji z drogowcami ustalono,
że najkorzystniejszym wariantem byłoby połączenie tego z projektem ul.
Kormoranów. Następnie dyskutowano krótko o utrudnieniach związanych
z aktualnymi trasami poruszania się autobusów po dostępnych szlakach
komunikacyjnych.

● Ul. Kielecka - złożono wniosek w ramach rządowego programu rozwoju
dróg 2023 na pierwszy odcinek ul. Kieleckiej (od nowego ronda do ul.
Krasickiego). Gmina chciała również składać wniosek o pozwolenie na



budowę odcinka ul. Gogolińskiej jednak wniosek ten został tymczasowo
wstrzymany ze względu na konieczność uzgodnienia zjazdu z drogi
Gminnej. Prowadzone są również rozmowy z inwestorem, aby jak
najszybciej zrealizować tę inwestycję.

● Ul. Jemiołuszki – zakończono pierwszy etap budowy. Konrad Tkaczyk
uzupełnił, że ze względu na to, że w planie miejscowym działka drogowa
ma 8 m, nie ma tam miejsca na chodnik, więc od strony Osiedla Młodych
będzie utwardzone pobocze. Wójt Wilusz dodał, że utwardzone pobocze
będzie wykonane po zakończeniu budowy całej drogi, co będzie miało
miejsce na wiosnę ze względu na trwające wciąż budowy wzdłuż tej drogi.

● Do końca roku uporządkowana zostanie ul. Wilgi – po zakończeniu
sąsiadujących z nią inwestycji.

● Przesunięto przystanek przy ul. Wilgi zgodnie z wnioskiem.
● Zagospodarowanie terenu ronda – temat zostanie podjęty ponownie po

zimie.
● Trasa autobusu L4 – sprawa jest skomplikowana ze względu na

wymagania ZTM w zakresie dostosowania dróg do poruszania się
autobusów – przebudowy spowalniaczy. Problemem jest również
ograniczenie liczby kursów L4 ze względów finansowych. Realizacja trasy
L4 przed osiedla w Zgorzale jest uzależniona w dużej mierze od ul. Wilgi.

● Ul. Kormoranów – wstrzymana jest tam wszelka aktywność ze względu na
postępowanie w PINB. Wobec powyższego wstrzymano również realizację
światłowodu w tej ulicy. Wyraził nadzieję, że Rada Gminy wprowadzi tę
inwestycję do budżetu Gminy, jednak realizacja tej budowy to horyzont 2
lat. Wyraził obawy względem ewentualnej decyzji dotyczącej konieczności
usunięcia tłucznia i podkreślił, że zasadniczym problemem są finanse.

Anna Jackowicz skomentowała, że budżet Gminy jest źle skonstruowany i
uwzględnia inwestycje, które powinny mieć niski priorytet, ponadto 5,5 mln zł
rocznie na autobusy szkolne, które nie byłyby potrzebne, gdyby rozwiązano
problem szkoły w okolicy. Podsumowała, że przychody z podatków mieszkańców
są marnotrawione na źle wybrane inwestycje. Przemysław Abram dodał, że dane
o przychodach z tytułu podatków przez poszczególne sołectwa gminy
Lesznowola uzyskane z Ministerstwa Finansów przez przedstawicieli sołectwa,
opublikowane i dostępne dla wszystkich, w tym urzędników gminnych i wójta.
Wieloletnie inwestycje lokowane są głównie w okręgu 3. Z okręgu 2 wpłynęło z
tytułu PIT ok. 60 mln zł, co przełożyło się na inwestycje o wartości 30 mln. W



okręgu 3 z kolei przy wpływach rzędu 30 mln w podobnym okresie czasowym
zrealizowano inwestycje za 60 mln. Pieniądze więc w budżecie są, jednak są
wydatkowane gdzie indziej, na co mieszkańcy sołectwa nie wyrażają zgody.

Wójt zaznaczył, że Gmina notuje około 20 mln spadek dochodów co roku,
jednocześnie Gmina płaci również 10,5 mln podatku „janosikowego” Gminom
mniej zamożnym. Wójt dodatkowo wskazał, że są obawy podwyżek energii
elektrycznej. Przemysław Abram wskazał, że z tytułu mniejszych wpływów do
gminy z tytułu PIT spodziewane są rekompensaty rządowe, które ubytek mają
skompensować. Wójt Wilusz wskazał, że na dzień dzisiejszy Gmina nie wie ile.

Anna Jackowicz zadała pytanie czy Gmina planuje przenieść się do nowego
budynku prywatnego wybudowanego obok obecnej siedziby Gminy i jaki będzie
tego koszt dla mieszkańców. Radna Marta Maciejak odpowiedziała, że Rada
Gminy przegłosowała wniosek, który upoważnia Gminę do negocjacji umowy o
najem.

Mieszkaniec zapytał, czy ul. Wilgi powstanie w 2023 roku, na co Wójt Wilusz
odpowiedział, że nie wie.

Mieszkanka zapytała o to dlaczego Wójt Wilusz oraz Wójt Kania cenzurują treści
publikowane przez mieszkańców. Mieszkanka wskazała, że to ogranicza jej
prawo do dostępu do informacji publicznych należne jej konstytucyjnie.
Mieszkanka została zablokowana i nie może mieć dostępu do publicznego profilu
Wójta Wilusza oraz Wójta Kani. Wójt Wilusz zobowiązał się wyjaśnić tę sprawę.

Mieszkanka zapytała, czy Warszawa planuje poszerzenie ul. Gogolińskiej. Inny
mieszkaniec wskazał, że jest wola wybudowania dalszej części ul. Gogolińskiej.
Developer jest w stanie wyłożyć 400 tys. na sam projekt warszawskiego odcinka
Gogolińskiej, ponieważ inaczej nie będzie w stanie budować kolejnych bloków
przy ulicy Kurantów. Wójt Wilusz odpowiedział, że skontaktuje się z burmistrzem
Ursynowa Robertem Kempą. Rada Sołecka wystąpi do Gminy Lesznowola o
4-stronne spotkanie: Gmina Lesznowola, Dzielnica Ursynów, Developer,
Sołectwo.

Mieszkaniec zapytał co dalej z ul. Wilgi i jakie są plany. Wójt Wilusz odpowiedział,
że nie może udzielić szczegółowych odpowiedzi na forum, jednak będzie się w tej
sprawie kontaktował z przedstawicielami Sołectwa. Mieszkaniec zapytał również
o możliwość etapowania inwestycji tak, aby zacząć prace na części drogi nie



będącej przedmiotem odwołania. Wójt Wilusz odpowiedział, że jeśli będzie to
możliwe to będą podjęte odpowiednie kroki, a sama budowa będzie możliwa,
jednakże pod warunkiem finansowania całości budowy ze środków własnych
gminy.

Mieszkaniec zaapelował o podjęcie kroków przez Gminę w kierunku rozwiązania
problemu z hałasem związanym z brakiem odpowiedniej ilości ekranów przy S7
Wójt Wilusz odpowiedział, że odbył już w tym temacie szereg spotkań, jednak
będzie dalej działać. Na koniec Mieszkaniec podsumował, że Radni Gminni nie
działają dobrze i ignorują potrzeby mieszkańców.

9. Wnioski sołeckie do projektu budżetu gm. Lesznowola na 2023 r.

Sołtys Konrad Tkaczyk przedstawił wnioski do budżetu gminy Lesznowola na rok
2023. Wnioski podstawowe to:

● budowa ul. Wilgi,
● budowa etapu ul. Gogolińskiej na odcinku od granicy Warszawy do ul.

Kormoranów,
● zakup gruntu pod cele edukacyjne i budowa szkoły.

Wnioski pozostałe to: Infrastruktura drogowa - organizacja przystanku
autobusów szkolnych, przebudowa ul. Kieleckiej, projekt budowy ul.
Kormoranów, remont nawierzchni na ul. Kukułki.

Anna Jackowicz zaproponowała aby dopisać do wniosków podstawowych projekt
ul. Kormoranów, a do wniosków pozostałych budowę ul. Kormoranów.

Mieszkanka zapytała o możliwość remontu ul. Postępu, na co Przemysław Abram
odpowiedział, że przebudowa będzie realizowana przez Starostę. Został ponadto
złożony wniosek o przekierowanie ruchu z Postępu na drogę techniczną. Złożono
również wniosek o budowę ścieżki rowerowej w ramach tego remontu.

Sołtys Konrad Tkaczyk zarządził głosowanie za przyjęciem wniosku do budżetu
Gminy na rok 2023. Wyniki głosowania:

● W głosowaniu wzięło udział: 33
● Głosów „za”: 31
● Głosów „przeciw”: 0
● Głosów wstrzymujących się: 2



10. Rozdysponowanie środków sołeckich na 2023 r.

Sołtys Konrad Tkaczyk przedstawił propozycję podziału środków sołeckich na rok
2023 oraz zaprosił zebranych do zadawania pytań i przedstawiania propozycji
zmian.

Jedna z mieszkanek zapytała, czy konieczne jest przeznaczanie środków na piknik
sołecki. Mieszkańcy zapytali na co innego proponuje się przeznaczyć te środki.
Przemysław Abram wyjaśnił, że środki sołeckie nie są środkami inwestycyjnymi,
ponieważ inwestycje są zadaniem Gminy. Mieszkańcy zaproponowali, aby
zakupić kosze na śmieci. Sołtys Konrad Tkaczyk odpowiedział, że planowany jest
zakup 3 koszy z obecnego budżetu za 2000 zł.

Następnie dyskutowano dalej nad możliwością zagospodarowania środków z
pikniku sołeckiego. Sołtys zaproponował doposażenie placu zabaw. Mieszkanka
zwróciła uwagę, że potrzebna jest też propozycja dla starszych dzieci. Głos
zabrała Marta Jabłońska-Cieśla, która wyjaśniła, że place zabaw mają projekty
zagospodarowania, które są realizowane przez Centrum Sportu a ich zmiana
kosztuje 2000 zł.

Sołtys zarządził głosowanie nad przeznaczeniem 10 tys. zł na piknik integracyjny.
Wyniki głosowania:

● W głosowaniu wzięło udział: 33
● Głosów „za”: 23
● Głosów „przeciw”: 2
● Głosów wstrzymujących się: 8

Następnie Sołtys zarządził głosowanie za przyjęciem planu środków sołeckich na
rok 2023. Wyniki głosowania:

● W głosowaniu wzięło udział: 33
● Głosów „za”: 32
● Głosów „przeciw”: 0
● Głosów wstrzymujących się: 1

11. Komunikacja dla mieszkańców Zgorzały (identyfikacja wizualna, www,
aplikacja)



Andrzej Parafian przedstawił efekt prac całego zespołu powołanego w celu
utworzenia identyfikacji wizualnej oraz www. Wskazał, że utworzenie
identyfikacji ma na celu lepszą komunikację z mieszkańcami. Wskazał również, że
utworzona strona www będzie w przyszłości podstawowym źródłem informacji
dla mieszkańców.

12. Sprawy różne

Nie wniesiono żadnych spraw do omówienia.

13. Zamknięcie Zebrania

Sołtys Konrad Tkaczyk zamknął zebranie.


